
Sesja odbyła się w sali posiedzeń
godz. 16.30.

1.

2,

3.

4.

5.

6.

protokół nr xvl
Rady Gminy Bralin
z dnia ż8 października 2015 r.

Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła

porzadek obrad:

się o godz. 14.00 i trwała do

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,

Uchwalenie porządku obrad.

Przyjęcie protokotu z ostatniej sesji.

Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej,

Sprawozdania z prac komisji Rady.

Analiza oświa dczeń majątkowych;
1)lnformacjawójtaozłożonychoświadczeniachrnajątkowych,
ż) l nformacja przewodniczącego o złożonych oświadczeniach majątkowych,

sprawozdanie oświatowe o stanie realizacji zadan oświatowych w Gminie Bralin w roku

szkolnym żOt4/ż0I5,
8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok,

9, podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków

tra nsportowych.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr Lllll282l2014 RADY GMlNY BRAL|N z

dnia 20 październik a żo14 r. w sprawie zasad oddawania w dzierżawę lub najem

gminnych nieruchomości oraz ich obciążania ograniczonymi prawami rzeczowymi,

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr llll7l2o14 w sprawie ustalenia składów

osobowych stałych komisji Rady Gminy Bralin,

12. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet radnych oraz zwrotu kosztów PodróŻY

służbowych.
13. Wolne głosy i informacje.

14. Zamknięcie posiedzenia.

pkt 1) otwarcie sesji istwierdzenie prawomocnościobrad.

Otwarcia posiedzenia o godzinie 14.00 dokonał przewodniczqcy rady Grzegorz Lemanik,

przewodniczqcy rady powitał przybyłych no dzisiejsze posiedzenie wojta Gminy Bralin, zastępcę

wojta, sekretarza, skarbnik, obecnych sołtysow, kierownikow referatow oraz pracownikow

urzędu, przedstawicieli mediow i przybyłq publiczność,

Następnie przewodniczqcy poinformował zebranych, że na dzisiejszym posiedzeniu obecnych

jest 1_3 na stan ogolny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami prawa obradować i

pod ej mowa c p rowo m ocn e u chwały,

Nieobecni: Aldona Głqb i Błażej Sutowicz,

7.

Strona 1 z 24



Pkt 2) Uchwalenie porządku obrad.
przewodniczący rady: porządek obrad wrazz materiałami dotyczącymi poszczególnYch Punktów

został dostarczony radnym, czy ktoś z Pań lub Panów radnych chciałby zgtosiĆ wniosek w sPrawie

ewentualnej zmiany proponowanego porządku obrad. Nie widzę w takim razie zarządzam

głosowanie nad porządkiem obrad.
proszę o gtosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za PrzYjęciem

proponowanego porządku obrad. (Liczenie ąłosow| za - L3, kto się wstrzymał;_!} kto bYł Przeciw

-0. Stwierdzam, że Rada przyjęła proponowany porządek obrad,

Pkt 3) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
> przewodniczący rady: Kolejnym punktem porządku obrad dzisiejszej sesji jest PrzYjęcie

protokołu z ostatniej sesji. przypominam, że projekty protokołów są dostęPne do wglądu w biurze

radyoraz na stronie Blp Gminy Bralin na dzisiejszej sesji rada głosowaĆ będzie przyjęcie Protokołu

nr XV z sesji odbytej w dniu 15 października 2015 roku.

czy ktoś zpani panów radnych chciałby zgłosić jakieŚ uwagi bądŹ poprawki do Protokołu, nie

widzę, w związku z tym informuję, że do projektu protokołu nie zgłoszono uwag i poprawek,

Zarządzam głosowanie w sprawie przyjęcia projektu protokołu. Proszę o głosowanie poprzez

podniesienie ręki.

Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr XV z sesji Rady GminY Bralin odbYtej w

dniu 15 października 2015 r. (Liczenie ąłosów), za - L3 kto się wstrzymał - 0, kto jest Przeciw - 0,

Stwierdzam, że rada przyjęła protokół nr XV.

Pkt 4) Sprawozdanie wójta z dzialalności międzysesyinej.
> przewodniczący rady: Kolejnym punktem dzisiejszego porządku obrad jest sPrawozdanie wójta

z działalności międzysesyjnej, proszę Pana wójta o złożenie sprawozdania,

> Wójt: Szanowni państwo sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas czternastej i

piętnastej sesji Rady Gminy Bralin.

Uchwała Nr xtv/a9/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 9 wrzeŚnia 2OI5 r, w sprawie: przeznaczenia

środków finansowych z tytutu umorzenia części pożyczki zaciągniętej w żOO9 roku w

Wojewódzkim Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację

przedsięwzięcia pod nazwą,,Budowa kanalizacji sanitarnej dla Nowej Wsi Książęcej",

Uchwatę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do WYdziału Kontroli,

Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu,

Uchwała Nr xlv/5o/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 9 września 2015 r. w sprawie: zmiany uchwałY

budżetowej na 2015 rok.

Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do WYdziału Kontroli,

Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu,

Uchwała Nr XlV/51/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 9 wrzeŚnia żoI5 r. w sprawie wyraŻenia zgody

na zamianę nieruchomości położonych w Bralinie.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru WielkoPolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Pozna ni u.

Uchwała Nrxv15212015 Rady Gminy Bralin z dnia 15 paŹdziernika 2015 r. w sprawie: zaciągnięcie

kredytu długotermi nowego.
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uchwałę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w kaliszu oraz do wydziału kontroli,

prawnego i Nadzoru wielkopolskiego urzędu wojewódzkiego w poznaniu,

Uchwała Nr XV/53/2015 Rady Gminy gratin z dnia 15 października 2015 r, W sprawie: zmiany

uchwały budżetowej na 2015 rok.

uchwałę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w kaliszu oraz do wydziału kontroli,

prawnego i Nadzoru wielkopolskiego urzędu wojewódzkiego w poznaniu,

Uchwała Nr xv15412015 Rady Gminy Bralin z dnia 15 października 2015 r, W sprawie zmiany

Uchwały Nr lYh9lż015 Rady Gminy Bralin z dnia 30 stycznia 2ot5 r, w sprawie zarządzenia

poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz

opłaty od posiadania psów, wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso,

uchwałę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w kaliszu oraz do wydziału kontroli,

Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, Uchwała została

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego Pod PozYcją 5979,

Uchwała Nr XV/55/2015 Rady Gminy Bralin z dnia L5 października 2015 r, w sprawie określenia

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami

psychicznymi świadczone przez Gminny ośrodek pomocy społecznej w Bralinie, a także

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich

pobierania.
Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu. Uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym

Województwa Wielkopolskiego pod pozycją 5978,

Uchwała Nr XV/55/2015 Rady Gminy gialjn z dnia 15 października 2015 r, w sprawie określenia

stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok,

uchwałę przesłano do Regionalnej lzby obrachunkowej w kaliszu oraz do wydziału kontroli,

prawnego i Nadzoru wielkopolskiego urzędu wojewódzkiego w poznaniu, uchwała została

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego Pod PozYcją 5977,

Uchwała Nrxvl5712015 RadyGminy Bralin. aniu 15 października 2015 r, w sprawie ustanowienia

pomnika przyrody.

Uchwałę przeslano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego W Poznaniu. Uchwała została opublikowana W Dzienniku Urzędowym

Województwa Wielkopolskiego pod pozycją 5976,

ucńwała Nr xV/58/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 15 października 201_5 r, w sprawle

przeprowadzenia za biegów pielęgnacyjnych pomni ka przyrody gatun ku dąb szypułkowy,

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała Nr xV/59/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 15 października 2015 r, w sprawie ustalenia

wysokości ekwiwalentu dIa członków ochotniczej straży pożarnej,

uchwałę przesłano do wydziału kontroli, prawnego i Nadzoru wielkopolskiego urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu. 
_ _:l__ .^4 t _ r., _ń

Uchwała Nr xV/60/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 15 października 2015 r, w sprawie wysokości i

zasad otrzymywania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących sołtysom wsi

z terenu Gminy Bralin.
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Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała Nr xv16112015 Rady Gminy Bralin z dnia t5 października 2015 r. w sprawie wyrażenia

zgody na ustanowienie służebności przesyłu.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała Nr XV62/20t5 Rady Gminy Bralin z dnia 15 października 2015 r. w sprawie ustalenia

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin
Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu

Wojewódzkiego w Poznaniu.
Szanowni Państwo, spotkainia i konsultacje:
22września 2015 r. odbyłem już kolejne spotkanie z proboszczem parafii pw. Św, Anny w Bralinie
w sprawie zamiany gruntów, które miały byc, czy są przeznaczone pod budowę inwestycji celu

publicznego - przedszkola w Bralinie.
24 września 2OL5 r. obyło się nadzwyczajne walne zebranie udziałowców, w którym
uczestniczyłem - Zakładu Zagospodarowania Odpadów Olszowa spótka ,,lnwestor". Szanowni
Państwo w spółce trwają intensywne prace i porozumienia między udziałowcami w sprawie
wyboru osoby na funkcję prezesa tej spółki.
25 września 2015 r. w godzinach przedpołudniowych uczestniczyłem w obradach Zarządu

Oddziału Rejonowego Polskiego Związku Emerytów Rencistów lnwalidów w Nowej Wsi KsiąŻęcej.

28 września 2015 r. miałem ten zaszczyt reprezentować mieszkańców Gminy Bralin na jubileuszu

Pani Jadwigi Kasprzak, o godz. Lż.OO w siedzibie starostwa, gmina, jako jedna z udziałowców grupy

zakupowej dokonałem podpisania umowy na dostarczanie energii elektrycznej dla Gminy Bralin.

O godz. 19.00 spotkałem się z rodzicami, których dzieci uczęszczają do sekcji piłkarskich przy LKS

,,Sokół" Bralin. Spotkanie odbyło się w świetlicy ,,Tęcza".
29 września 2015 r. miałem tę przyjemność uczeŚtniczyć w Dniu Seniora w miejscowoŚci Nosale.

W dniach od 30 września do 1 października 2OL5 r. uczestniczyłem w szkoleniu zorganizowanym
przez Wojewodę Wielkopolskiego dotyczyło to zarządzania kryzysowego i rzeczy pokrewnych.

2października 2015 r. uczestniczyłem i wręczałem stypendia dla uczniów Szkoły Podstawowej w

Bralinie,
6 października 2015 r. Szanowni Państwo, reprezentowałem Gminę Bralin na rozprawie sądowej

w Gdańsku. Dwa słowa. Ta sprawa dotyczy zabranego przez nas wadium w trakcie, w procedurze
przetargu na dostarczenie energii elektrycznej. Pragnę Państwu tylko powiedzieĆ, że taka

procedura jakby nie pozostawiająca nam tutaj możliwości oddawania wadium w przypadku, kiedy
strona nie wywiązała się z rozstrzygniętego przetargu. Była przez nas wdrożona, wadium w
wysokości 5.000,00 zł zostało Energii zatrzymane po przeprowadzonym przetargu. Energa

twierdzi, że powinniśmy jej to wadium zwrócić stąd też ich wniosek do sądu o rozstrzygnięcie tej

spraWy.

Niestety Szanowni Państwo, drugi termin jest 14 stycznia przyszłego roku sprawa jest juŻ

praktycznie od dwóch lat i stąd też nie ma jeszcze rozstrzygnięcia. Energa się po prostu nie stawiła

na sprawę.
7 października 2015 r. w godzinach porannych spotkałem się - no, teraz już można powiedzieĆ,

jeszcze z urzędującym a już prawie z byłym wicepremierem Januszem Piechocińskim, przy okazji
jego obecności na terenie Powiatu Kępińskiego. W godzinach południowych uczestniczyłem w
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uroczystościach Dnia Emeryta w Nowej Wsi Książęcej, a w godzinach PoPołudniowYch w debacie

przedsesyjnej z Państwem tutaj razem, - kto był oczywiście obecny.

8 października 2015 r. spotkałem się ze Starostą Kępińskim, rozmowa dotyczyła uporządkowania

działki, na której z drogi powiatowej odprowadzana jest woda opadowa. Dotyczy to działki w

Nowej Wsi Książęcej, w godzinach popołudniowych uczestniczyłem W Dniu Seniora W

Weronikopolu.
L2i L3 października 2oL5 r. uczestniczyłem w wyjeŹdzie, w szkoleniu - w zasadzie wYjeŹdzie, na

którym pisaliśmy strategię działania dla LGD ,,Wrota Wielkopolski". To było w dniach 1Ż i L3

października. Ta strategia jest o tyle istotna, ponieważ teraz jakby umowV na Środki unijne

będziemy podpisywać z samą LGD, nie będziemy musieli jeździĆ do Poznania i te wszYstkie

kryteria, które będą brane pod uwagę w ocenianiu wniosków, równieŻ na co będą Przeznaczane

te środki, właśnie w strategii jest opisane, więc moja obecnoŚĆ w tym gronie, bYła nieodzowna

abyśmy mogli korzystać z tych środków, jako gmina,

t4 października 2015 r. w godz. południowych spotkałem się z prezesem i komendantem

gminnym oSp, spotkanie dotyczyło rozmowy przyszłego budżetu OSP, potrzeb, wzmacnianie, W

siły i środki, stąd też takie spotkanie było wskazane, o godz. 16.00 uczestniczYłem w Dniu Edukacji

Narodowej, w takim święcie organizowanym przez Gimnazjum i Zespół Szkół w Nowej Wsi

Książęcej.
15 października 2015 r. Szanowni Państwo, spotkałem się ze Starostą Kępińskim w sPrawie

organizacji biura pomocy prawnej. Jak Państwo wiecie od 1stycznia ma zacząc funkcjonowaĆ

pomoc prawna, chcę tu Państwa od razu odesłać do zapisów tych przepisów, PoniewaŻ nie jest

tak, że ta pomoc prawna będzie dostępna dla każdego mieszkańca, tam są okreŚlone gruPY, które

będą mogły skorzystać z tej pomocy, ale jest tez takie rozwiązanie, źe ten jeden dzień w tYgodniu

tutaj prawnik, który zostanie wyłoniony w ramach konkursu, będzie mógł tutaj u nas W gminie

sprawować tę pomoc prawną. Osoby uprawnione do tego, będą mogły z tego skorzYstaĆ. Jeden

punkt będzie Szanowni państwo, przez pięć dni w tygodniu na terenie starostwa a drugi Punkt

będzie punktem takim, można powiedzieć, po jednym dniu w pięciu gminach. MYŚlę, Że to będzie

dobre rozwiązanie, mieszkańcy będą mieli bliżej, ale też w razie potrzeby będą mogli skorzYstaĆ z

tego punktu w samym starostwie, także myślę, że to rozwiązanie będzie przYjazne, a Ci, którzY w

myśl przepisów nie będą mogli skorzystać z tego dobrodziejstwa pomocy prawnej, daIej jak

państwo wiecie w poniedziałki pani mecenas tutaj w ramach naszej działalnoŚci udziela Porad
prawnych dla mieszkańców i będą mogli skorzystać też z pomocy prawnej naszego radcY

prawnego. o godz. 14.oo odbyła się sesja, w godz. później popołudniowych, w zasadzie w tYm

samym czasie uczestniczyłem w obchodach Dnia Edukacji Narodowej w Szkole Podstawowej w

Bralinie.
16 października 2015 r. miałem tę przyjemnoŚĆ reprezentowaĆ samorząd gminny w uroczYstej

prezentacji nowego samochodu ciężkiego, bojowego dla PSP w Kępnie, a następnie w godzinach

popołudniowych o godz. 77.00 uczestniczyłem w obchodach Dnia Edukacji Narodowej w

Przedszkolu,,Kwiaty Polskie".
Szanowni państwo, w niedzielę 18 października 20L5 r, miałem tę przyjemnoŚĆ zaszczYt

reprezentować mieszkańców na jubileuszu tO4 urodzin Pani Gertrudy Famuła, te uroczYstoŚci

odbyły się częściowo w Taborze Wielkim w kościele a później na Goli wŚród rodziny Pani GertrudY.

pragnę tylko poinformować, że Pani Gertruda jest najstarszą mieszkanką naszego Powiatu.
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Szanowni Państwo, 19 października 2015 r. odbyła się narada z Marszałkiem Województwa WlkP.

ta narada odbyła się w Ostrzeszowie w siedzibie starostwa, tutaj też kilka słów wyjaŚnienia, fzecz

dotyczy partycypacji gmin w finasowaniu powstania bazy lotniczego pogotowia w Michałkowie

koło ostrowa Wlkp. taka baza miałaby powstać właśnie na terenie lotniska aeroklubu koło

ostrowa Wlkp. z tym, że Pan marszałek, który wycenia inwestycję na około 6 mln zł ma nadzieję,

że gminy, których będzie dotyczyć funkcjonowanie tej bazy dołożą się w wysokoŚci 2,00 zł od

mieszkańca, na realizację tej inwestycji w sumie ta kwota jest wyliczona na 3,37 zł, ztym, Że L,37

zł miałoby wprowadzić starostwo a 2,0O zł poszczególne gminy od jednego mieszkańca, Ja,

zadałem na tym spotkaniu pytanie, czy jak był organizowany ten system w pierwszym rzędzie, ten

państwowy, tak, czy gminy też partycypowały, no gminy wtedy nie partycypowały, bo te
inwestycje były jakby w pełni realizowane ze środków innych, nie gminnych, tutaj akurat Pan

marszałek widzi taką potrzebę, pozyskał taką promesę na helikopter, ale bazę musimy

wybudować w ramach samorządu - także, południowa Wielkopolska zawsze jesteŚmY Poza
zasięgiem czegoś. Szanowni Państwo, w godzinach późno popołudniowych 19 również, odbYłem

spotkanie z udziałowcami w ramach spółki ,,lnwestor" w ramach Zakładu Zagospodarowania

odpadów olszowa tj. dalsza częśc, konsekwencja tego, że na dzień dzisiejszy nie mamy prezesa W

tej spółce.
20 października 2015 r. z kolei w godz. porannych o 8.30 odbyło się walne zebranie udziałowców

Zaktadu Zagospodarowania Odpadów w Olszowej i tutaj ważna również informacja o godz. 10.00

spotkałem się z przedstawicielami Polskiej Spótki Gazownictwa. Państwo wiecie juŻ w zasadzie od

kilku lat a tak naprawdę intensywnie od kilku miesięcy, zabiegam o to ażeby na terenie Gminy

Bralin była realizowana inwestycja założenia sieci gazowej, gazu ziemnego. Mogę powiedzieĆ, Że

to spotkanie, które odbyło się tutaj na terenie naszego urzędu, w naszej gminie pozwala dosyĆ

optymistycznie patrzeć na tę inwestycję, ponieważ z tego, co mam informacje pieniądze na

projekt tej inwestycji już ponoć w spółce są zagwarantowane a sama realizacja miałaby się odbyĆ

w nieodległym czasie. O godz. 13.00 uczestniĆzyłem - miałem ten zaszczyt reprezentowaĆ

samorząd gminny w Dniu Seniora w Bralinie.
Szanowni Państwo, 2L października 2015 r. odwiedziłem Seniorów w Taborze MałYm.

22 października 2015 r. reprezentowałem, miatem tę przyjemnoŚĆ równieŻ wręczaĆ nagrody w

czasie powiatowych biegów przełajowych uczniów gimnazjów z terenu Powiatu Kępińskiego, one

cyklicznie odbywają się w Mielęcinie. O godz. 1,4.15 uczestniczyłem w Komisji OŚwiatY, tu

Szanowni Państwo Ci, którzy byli obecni, został tam szczegółowo przedstawiony taki raPort ze

stanu oświaty, który Państwo dzisiaj będziecie również nad nim konferowaĆ w każdym bądŹrazie

stanęła również sprawa hala czy sala, tutaj z dyrektorami placówek jednak stoimy na stanowisku,

aby w tej sytuacji prawnej, w jakiej się znajdujemy, czyli jakby braku perspektyw w najbliŻszym

czasie pozyskania gruntu na halę sportową, jednak skupić się ewentualnie na saligimnastycznej,

która jest nieodzowna. Państwo wiecie również, że z zapowiedzi, również prasowych, medialnych,

wszystko wskazuje na to, że od 2oL7 roku będą zlikwidowane gimnazja, ponoĆ od przysztego roku

sześciolatkowie już nie pójdą już do szkół stąd też trzeba dokonaĆ pewnych analiz i jeszcze raz

jakby skupić się na temacie i Szanowni Państwo, bardzo ważne też dla mnie wydarzenie wczoraj

27 października 2015 r. w godzinach porannych razem z proboszczem parafii ks. Romanem

KrzyŻaniakiem podpisaliśmy akt notarialny w sprawie zamiany gruntów, które są przeznaczone na

budowę przedszkola, to jest oczywiście kopia tego aktu notarialnego (wóit pokazał zebranvm

dokument|. Szanowni Państwo, rozmowy rozpoczęły się tak naprawdę wiosną. WzględY
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proceduralne również wymagały, żeby to jednak musi potrwać, bo to nie jest nasza autonomiczna

decyzja ksiądz proboszcz ma swoich zwieizchników kościelnych państwo musieliście również się

nadtympochylić,jawtymmiejscuchciałemserdeczniepodziękowaćksiędzuproboszczowi,tak
publicznie za to, że zaangażował się również w tę czynność i w żaden sposób nie mógłbym

powiedzieć, że coś się przedłużyło, ponieważ nie widział sensu czy odkładał sprawę na bok wręcz

przeciwnie, myślę, że udało się to zrobić w te kilka miesięcy, między innymi właśnie przez

zaangażowanie naszego proboszcza, o sobie nie będę skromnie mówił, ale to jest ważny element

my możemy teraz Śzanowni państwo, spokojnie przystąpić do wyłonienie projektanta i

przygotować tę inwestycję, myślę, że ona jest oczekiwana przez mieszkańców i jeszcze jedna rzecz

Szanowni państwo, z tego miejsca chiiałem podziękować wszystkim mieszkańcom, którzy

uczestniczyli w wyborach parlamentarnych 25 wiemy, że były wybory, ale również chciałem

podziękować wszystkim tym urzędnikom, członkom komisji, którzy już od kilku miesięcy a

właściwie kilkunastu miesięcy jesteśmy w permanentnych wyborach jak nie samorządowych to

prezydenckich, referendalnych i teraz parlamentarnych to jest duży wysiłek organizacyjny, nawet,

jeśli z zewnątrz to tak nie wygląda, to proszę mi wierzyć, że duża część naszej energii była właśnie

skierowana na organizację tych wyborów to nie są rzeczy proste, to są rzeczy zawsze mocno

sprawdzane skrupulatnie, to są było, nie było wybory, stąd chcę też podziękować tutaj zastępcy

szczególnie Panu sekretarzowi, również wszystkim pracownikom i wszystkim członkom komisji

wyborczych. Dziękuję bardzo.
> Przewodniczący rady: Dziękuję Panie wójcie. Czy ktokolwiek z obecnych ma jakieś zapytania

bądźuwagidozłożonegosprawozdania,(oąłospoprosiłradnvTadeuszlwan|,proszęradny
Tadeusz lwan.
> Radny Tadeusz lwan: Mam zapytanie Panie wójcie, bo kiedyś była przeprowadzona ankieta w

sprawie właśnie gazu i bardzo słabo to wypadło, czy coś się zmieniło w tej kwestii?

> wójt: To znaczy szanowni państwo, pierwsza, w zasadzie ankiet było przeprowadzanych trzy,

pierwszą ankietę przeprowadzaliśmy kilka lat teńu i ona źle nie wypadła tylko ze wszystkich analiz

wynikało, że dla spółki gazowniczej to nie jest za bardzo opłacalne, jeśli chodzi o dostarczanie gazu

ziemnego tylko do odńiorców indywidualnych. później była ankieta organizowana przez samą

spółkę w takich listach i ona rzeczywiście, ten odzew mieszkańców był niewielki, bo rzeczywiście

Szanowni Państwo nieraz jest to trudne, jest to jakieś wyzwanie Żeby odpisaĆ komuŚ i wysłaĆ z

powrotem ankietę, ale trzecią ankietę, którą organizowaliśmy tutaj między innymi za

pośrednictwem również sołtysów, ona 1ui nie wypadła tak źle, do tego przedsięwzięcia chce się

przyłączyć kilku przedsiębiorców, my stoimy również przed decyzją, co dalej z ogrzewaniem

naszych budynków, ponieważ pompy ciepła działają, jak działają, koszty ponosimy takie czy inne,

stąd też jakby i też tiochę zmiana również polityki spółki, że jesteśmy z tego co mnie zapewniano

w czołówce, nie chcę powiedzieć na pierwszym miejscu, nie jestem członkiem spółki, ale tak jak

mnie poinformowano jesteśmy praktycznie mocno rozpatrywani w tym żeby tę inwestycję

przeprowad zić już w niedługim czasie z tym, że musi powstać projekt i też tutaj będziemy

partnerem dla spółki, także myślę, że może to, co mieli przed nami do zorganizowania, już

zrealizowali, w każdym bądź razie naprawdę jest duża szansa, że w Bralinie będziemy mieć gaz

ziemny i to nie w odległei przyszłości po 2020 roku to są realne terminy, Ja o nich oficjalnie nie

chce jeszcze mówić, ja je znam, ale myślę, że jeżeli już będziemy na takim etapie dogadania się,

jeżeli już spółka rozpocznie projektowanie oficjalnie, to wtedy myślę, że zrobimy konferencję
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prasową i to przedstawiciele spółki - bo to jest ich inwestycja, wtedy powiadomią mieszkańców

o kalendarzu realizacji tej inwestycji, ale jest duża szansa, że będzie to w niedalekiej przyszłoŚci.

> Tadeusz lwan: Dziękuję.
> przewodniczący rady: Czy jeszcze ktoś z obecnych chciałby zadać jakieŚ pytania do

sprawozdania? Również ja pozwolę sobie zadac pytanie. Wspominał Pan, Panie wójcie o

utworzeniu porady prawnej, chciałbym wiedzieć czy gminy będą partycypowaĆ w kosztach

utrzymania tego puntu i czy władze gminy będą miały wpływ na wytonienie w konkursie tej osoby,

która będzie prowadziła te porady?
> Wójt: Zacznę od drugiej części pytania, nie, taką procedurę przeprowadza Pan starosta, to on

jest organizatorem tej pomocy prawnej, stąd też to spotkanie, które równiez miało zapoznaĆ

wtodarzy gmin z pomysłem, jak ten drugi punkt ma funkcjonować. On ma funkcjonowaĆ, tak

naprawdę w Gminie Bralin, Perzów, Rychtal, Łęka Opatowska i Trzcinica. To będzie pięĆ takich

miejsc. W Gminie Baranów będzie to połączone z działalnością w Kępnie, tak jak mówię, to będzie
jeden dzień w tygodniu, Myśmy wybrali czwartek, bo w poniedziałek jest tutaj juŻ nasz radca

prawny i w środę jest również nasz radca prawny, wskazaliśmy te biuro, tam gdzie Pani mecenas

nasza ma swoje biuro, my ze swej strony będziemy musieli zagwarantowaĆ, tak naPrawdę

miejsce, wskazać pokój, miejsce i dostęp do internetu, do lexa, takie rzeczy, ale my nie będziemY,

jakby płacić za tę pomoc prawną.
> przewodniczący rady: Dziękuję, W związku z brakiem zapytań przechodzę do kolejnego punktu

porządku obrad jest to punkt 5.

Pkt 5)Sprawozdania z prac komisji Rady.
> przewodniczący rady: Sprawozdania z prac komisji Rady. Proszę czy ktoŚ chciałby ztoŻYĆ

sprawozdanie z pracy komisji, której przewodniczy? (Cheć zabrania ąłosu ząłosili Michał WoŹniak

i Jacek Kuropkat Proszę przewodniczący doraźnej Komisji Statutowej radny Michał WoŹniak.

> przewodniczący Komisji Doraźnej do opracow'ania projektu Statutu Gminy Bralin i Statutów

Sołectw Michał Woźniak: W dniu 2L października nasza komisja odbyła posiedzenie, oprócz

radnych, obecna była Pani mecenas, przeanalizowaliśmy paragrafy od 77-98, myŚlę, Że na

kolejnym spotkaniu dopniemy to do końca, jeśli chodzi o Statut Gminy. To wszystko dziękuję.

> przewodniczący rady: Dziękuję, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, SPortu Pan

Jacek Kuropka.
> przewodniczący Komisji Oświaty, Kuttury, Zdrowia, Sportu Jacek Kuropka: Proszę Państwa,

ósme posiedzenie Komisji oświaty odbyło się w miniony czwartek t1.22 paŹdziernika, w sali kina

Niesob, nietypowo, nie w tej sali, ponieważ tutaj trwały prace członków komisji wyborczej, w

naszym spotkaniu uczestniczył Pan wójt Roman Wojtysiak, dyrektorzy placówek oŚwiatowych,
pan kierownik Referatu Oświaty. Głównym celem naszego spotkania było sprawozdanie

oświatowe o stanie reatizacji zadań oświatowych w Gminie Bralin za miniony rok szkolny, które

omówił Pan kierownik Referatu Oświaty i tak jak mówił Pan wójt będzie to teŻ przedmiotem

dalszych obrad, dzisiejszych obrad. Spotkanie stało się też okazją do rozmowy z dyrektorami o

obecnej sytuacji placówek oświatowych, rozmawialiśmy po raz kolejny na temat budowY

przedszkola i sali czy też hali gimnastycznej i ten temat znów obszernie omówił Pan wójt. Dziękuję.

> prźewodniczący rady: Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zlożyć sprawozdanie? Nie widzę. W

związku z tym czy ktokolwiek z obecnych ma jakieś zapytania bądŹ uwagi do złoŻonYch
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sprawozdań? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do kolejnego punktu Porządku obrad jest to

punkt 6.

Pkt 6) Analiza oświadczeń majątkowych.
> Przewodniczący rady: Analiza oświadczeń majątkowych. Pragnę poinformować, że Pan wójt

zlożyl na moje ręce informację o oświadczeniach majątkowych sktadanych przez Pracowników

urzędu i mam pytanie czy pan wójt zechce osobiście odczytać tę informację, czY ja w jego imieniu?

>Wójt: Tak. Szanowni państwo, ja w ramach swoich obowiązków analizuję oŚwiadczenia

majątkowe. /n

załącznik do ni nieiszeqo protokołu.

> Przewodniczący rady: Do Rady Gminy Bralin wpłynęto również pismo Wojewody

Wielkopolskiego, który z mocy prawa analizuje oświadczenia majątkowe wójta gminy oraz

przewodniczącego rady odczytam Państwu to pismo. Przedmiotowe pismo stanowizalqtznik-do

ni ni eiszeąo p rotokołu.
wpłynęło również pismo z urzędu skarbowego w kępnie podpisane przez Naczelnika urzędu

Skarbowego. Urząd Skarbowy dokonał analizy oświadczeń majątkowych radnYch PoPrzedniej i

obecnej kadencji, pozwolę sobie państwu odczytać, treść tego pisma.

h sta
Dziękuję. Myślę, że to wszystko w temacie analizy oświadczeń majątkowych, przechodzimy do

kolejnego punktu porządku obrad, Punkt siedem,

pkt 7} Sprawozdanie oświatowe o stanie reatizacji zadań oświatowych w Gminie Bralin w roku

szkolnym 2oL4l2o1-5.
> przewodniczący rady: Sprawozdanie oświatowe o stanie realizacji zadań oŚwiatowYch w Gminie

Bralin w roku szkolnym żOt4/żOt5, Proszę.

> Kierownik Referatu oświaty, Kultury, Sportu i,Promocji Gminy Sławomir Bąk: Przywoływana

już była analiza sprawozdania oświatowego, którą jesteŚmy zobowiązani, jako organ wYkonawczY

przedstawić organowi stanowiącemu, czyli Radzie Gminy Bralin. Jednostki samorządu

terytorialnego na różnych szczeblach, co roku składają sprawozdanie o stanie realizacji zadan

oświatowych, ogólnie mówimy o stanie oświaty na terenie Gminy Bralin. PrzYgotowaliŚmY dla

państwa takie opracowanie, które dwa, ponad tygodnie temu było przekazane do biura radY i

państwo na pewno zapoznawaliście się z tym sprawozdaniem, my w tym sPrawozdaniu staraliŚmY

się ująć te najważniejsze jak gdyby elementy czy zadania i cele, jakie stawiają sobie Przed naszą

oświatą gminy, żeby przedstawić to jakoś w miarę całoŚciowo stan oŚwiaty, zaczęliŚmY od

statystyki. Ja nie będę tego państwu przytaczat, wszystko w tabelach jest Pokazane jak to

wyglądało. pozwoliłem sobie również przedstawić Państwu dla celów porównawczYch rok 20t4 z

obecnym stanem, jak to wygląda. W spisie treści o stanie naszej oŚwiaty jest kilka takich

elementów przede wszystkim (...) jak przedstawiałem na spotkaniu Komisji OŚwiatY, dziękuję

panu przewodniczącemu, że mogliśmy się spotkać w tak szerokim gronie łącznie z Państwem

dyrektorami i wójtem mogliśmy sobie podyskutować w kinie. W czasie tej naszej Komisji OŚwiatY

a są również zawarte w sprawozdaniu oświatowym - poruszyliśmy temat naszYch Przedszkoli,

uczęśzczających do innych placówek poza terenem Gminy Bralin. Powiem jak to statYstYcznie

wygląda ile wynoszą, jakie to są koszty, jakie to są optaty za dziecko w takiej gminie , najwięcej

nas tutaj obarcza Gmina Kępno (...) placówek publicznych na terenie Gminy Kępno, również
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dochodzą nam ciągle nowe gminy gdzie nasze dzieciaki chodzą, ostatnia informacja, jaka PrzYszła

do pana wójta z Gminy Kobyla Góra gdzie nasze dzieci też uczęszczają do oddziału przedszkolnego

przy Szkole podstawowej w parzynowie i te koszty ciągle rosną, na dzień dzisiejszY mamY 41

dzieciaków naszych przedszkolnych, które chodzą do tych placówek przedszkolnYch, oPrócz tego

(...) 16 dzieci do Zespołu Szkót Specjalnych w Słupi, do ośrodka dla dzieci słabo słyszących w Kaliszu

ale tu zwracamy koszty ryczałtowo rodzicom za dowóz swojego dziecka. Problemów z dowozem,

jeśli chodzi o sam dowóz nie ma, nie stwierdzamy tak jak na Komisji OŚwiaty omawialiŚmY mamY

takiego przewoźnika, że ten dowóz działa sprawnie i życzylibyśmy sobie, aby ten dOwóz tak działał,

bo nie ma żadnych uwag, są czasami takie drobne prośby rodziców, żeby tam o minutę, dwie

opoźnić, ale to jeszcze się da zrobić z Panem przewoźnikiem, z Panem Zaczyńskim. Bardzo waŻną

sprawą tutaj w sprawozdaniu Państwu przedstawiona bardzo szeroko, to jest sPrawa

sprawdzianów w klasie szóstej szkół podstawowych i egzamin w gimnazjum, no i Państwo Kochani

nasze placówki oświatowe, to nie jest takie sielskie życie, bo jak nie, kontrole zewnętrzne z

nadzoru pedagogicznego, ewaluacje zewnętrzne , różne inne kontrole przedmiotowe to mamY/ co

roku sprawdzian w miesiącu kwietniu, najpierw jest sprawdzian w klasach szóstYch szkół

podstawowych a potem egzamin gimnazjalny, również Państwu przedstawiamy tutaj (...) wYniki

tych sprawdzianów i (,,.) jak również podjęte środki zaradcze, bo w niektórYch PrzYPadkach,

wyniki niektórych przedmiotów, które wchodzą w skład sprawdzianów czy egzaminów są

niezadowalające. Wolą dyrektorów i rad pedagogicznych jest, aby uruchomiĆ takie ProgramY

naprawcze tak to kuratorium nazywa iszkoła, dana szkoła musi się rozliczaĆ z kroków zdzialan

podjętych, aby te wyniki poprawić. Jezeli chodziteraz o sprawę, o której mówił Pan wójt to jest

sprawa też zawarta w sprawozdaniu, sprawa hali czy sali gimnastycznej, no i sPrawa Przedszkola.

Sami państwo widzicie ile dzieciaków naszych jest poza terenem Gminy Bralin i na dzień dzisiejszY

edyby te dzieciaki, miały zostać tutaj u nas to jak sami zdajecie sobie sprawę bYŚmY ich nie

pomieścili, na dzień dzisiejszy, lokalowo ewentualnie, w związku z tym i to było bardzo szeroko

dyskutowane, pan wójt przedstawiał od strony organizacyjno - prawnejjak to wszYstko wYgląda,

dyrektorzy też wypowiadali swoje zdania i swoje prośby, swoje oczekiwania chcielibYŚmY abY,

wydaje mi się, że w tej chwili przedszkole jest priorytetem, które powinno byĆ wzięte Pod uwagę

przez Szanowną Radę, przez Pana wójta, przez ludzi, którzy decydują o naszych (",) oświaty,

Również w tym sprawozdaniu chcemy państwu pokazać, że nasze szkoły mają równieŻ osiągnięcia

(...) przedmiotowych i w takiej działalności związanej ze wspótpracą z organizacjami, fundacjami,

stowarzyszeniami. Szkoła nie jest placówką oderwaną, nie jest w przestrzeni jakieŚ, mY działamY

tutaj w środowisku lokalnym i wydaje mi się, ze Państwo macie przestawione, Że ta wsPÓłPraca

układa się pozytywnie.
Jeżeli państwo macie jakieś pytania do tego sprawozdania po swojej analizie to słuŻYmY Państwu

odpowiedzią wraz z Państwem dyrektorami, dyrektorkami akurat teraz, takze (...).

> przewodniczący rady: Dziękuję czy ktoś chciałby jakieś pytania do sprawozdania złoŻYĆ? (brak

ąłosów), w takim razie ja pozwolę sobie zadać jedno pytanie. Czy w przypadku tych dzieci, które

uczęszczają do przedszkoli poza terenem Gminy Bralin, wynika to z faktu, Że nie zostałY

zakwalifikowane do przedszkola w Bralinie, czy raczej z innej przyczyny?

> Wójt: Różnie to bywa.
> Sławomir Bąk: To są różne panie przewodniczący przyczyny, przede wszystkim to jest Praca

rodziców i po prostu no takie są możliwości i oczekiwania, (...) na Kępno a tam są miejsca wolne i

przyjmują.
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> Wójt: Jeszcze jedno słowo w tej kwestii,

> Przewodniczący rady: Bardzo proszę,

> Wójt: Szanowni pańitwo, my jesteśmy zobowiązani w zasadzie od 1_ stycznia tak pani skarbnik?

Do zwracania tych kosztów związany z utrzymaniem naszych dzieci w przedszkolach poza terenem

gminy. Na tę chwilę tak jak Pan kierownik powiedział jest to ponad 40 dzieci już, oczywiŚcie gros

to są dzieci uczęszczające do przedszkola sióstr Boromeuszek i do przedszkola w kępnie tutaj na

Kopie, są mniej liczne przypadki gdzie dzieci uczęszczają na terenie Perzowa, ale to są dzieci, które

tutaj, praktycznie z Nowej wsi, są dzieci z weronikopola, które pan kierownik również zaznaczył

uczęszczajądo przedszkola w Parzynowie. Tak jak powiedziałem, kiedyś przepis stanowił 75% do

prr"arrtoti niepublicznego, czyli tu mówimy o siostrach Boromeuszkach, 75% tego, co gmina

przeznaczana swoim terenie na utrzymanie jednego dziecka w przedszkolu publicznym, ale tak

jak powiedziałem w styczniu weszła zmiana przepisów i praktycznie musimy w pełni pokrywaĆ

koszty związane w uczęszczaniem naszych dzieci do samorządowych przedszkoli poza terenem

gminy ito są kwoty różne od ponad 600,00 zł na miesiąc za dziecko do około 400,00 zł za miesiąc,

w sumie Szanowni Państwo rocznie jak pamięta m 2oO7 rok to była kwota około ]_5,000,00 zł, na

tę chwilę szacujemy i wydajemy 2oo,00o,oo zł. 200.000,00 zł rocznie tyle nasza gmina przekazuje

innym gminom i teraz powiem jeszcze jedno na pewno również odbywa się pewna konkurencja,

bojeżelijestoddział,wktórymmożebyć25dzieci ajestżż_ż3tomożnajeszczedzieci dobierać

te koszty ogólne spadają w związku z tym, że wzrasta liczba dzieci w oddziale, jest swego rodzaju

taka propozycja, wyjście oczywiście to, co powiedział pan kierownik w większości są sytuacje gdzie

rodzice dojeżdżają do kępna do pracy, ale nic nie stoi na przeszkodzie żeby po drodze zostawili

dzieci w przedszkolu w Bralinie, niektórzy tutaj na tej sali znają ten problem, nie odbieram

możliwości bo każdy może sobie wybrać, ale my przede wszystkim musimy stworzyć warunki

żebyśmy byli, co najmniej konkurencyjni a tak naprawdę stworzyć takie warunki żeby chciano

tutaj dzieci przysyłać do przedszkola i tak jak mówię, bo my tak i tak utrzymujemy przedszkole,

jesteśmy do tego zobowiązani, chcemy to robić, ale dzieci rozjeżdżają się po okolicy a to nie są

małe kwoty to już nie jest, 75 tylko praktycznie 7oo% a wiecie państwo, samorządy jak naliczają

te koszty być może _ ja nie wiem tego, - ale może być też tak, że te koszty sobie po prostu piszą

razem z inwestycjami ewentualnie, tak sobie wyliczają, bo to nie jest kwestia, bo mówię to jest

od ponad 600,00 zł do ponad 40o,0o zł w zależno ści ... (wtrqcenie radnv Tadeusz lwan) > Radny

Tadeusz lwan: Nasza gmina, w jakim zakresie się mieści? (wtracenie paniskarbnik|

> Wójt: W Kobylej Górze to jest trzysta ileś zł, ale faktem jest, my gdzieś jesteśmy po środku tych

kwot, ale na nowy rok już ponad 600,00 zł, na nowy rok, bo już mamy taką informację, było około

400,00 z| a nanowy rok mamy zapowiedź, że jedna gmina będzie już miała ponad 600,00 zł także

mówię, musimy zrobić wszystko żeby dzieci chodziły tutaj, bo tak płacimy koszty utrzymania

przedszkola i tak jak mówię im bardziej optymalne jest wykorzystanie, tym te koszty stałe się

rozkładają niżej na dziecko, dziękuję.

> przewodniczący rady: Dziękuję czy ktoś jeszcze ma jakieś zapytania do sprawozdania, nie widzę

w związku z tym przejdźmy do punktu ósmego porządku obrad,

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok,

> Przewodniczący rady: Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok,

Ja tylko zapytam czy wszyscy radni dostali poprawione projekty (po otrzvmaniu odpowiedzi

twierdzacei| dobrze, w takim razie proszę o uzasadnienie.
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> Skarbnik: projekt uchwały, jaki Państwo otrzymali wrazz zawiadomieniem o sesji uległ drobnej

modyfikacji poprzez dodanie w uzasadnieniu punktu 14 i 15 wynika to z pism wojewodY, jakie

otrzymaliśmy, gdzie na podstawie pisma wojewody zostata zmniejszona dotacja na zakuP

podręczników w szkołach o kwotę 844,94 zł - jest to zadanie zlecone gminie i na podstawie Pisma

wojewody gdzie zwiększono plan dotacji o 7].5,90 zł jest to rządowy program pomocY uczniom

,,Wyprawka szkotna" tym samym uległy w samej treści uchwały zwiększeniu dochodY i wYdatki i

one, ostatecznie zwiększa się dochody o kwotę żt7.764,67 zł itak samo wydatki o taką samą

kwotę, w tym zadania zlecone o LL6.9L4,77 z1.lwiększenia tych dochodów wynikają z Pisma

Wojewody Wielkopolskiego gdzie otrzymaliśmy kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na

dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych,
pismo Wojewody Wielkopolskiego zwiększające plan dotacji 5.157,00 zt z przeznaczeniem na

dofinansowanie wypłat zasiłków stałych. Pisma Wojewody Wielkopolskiego zwiększające Plan

dotacji celowej o kwotę 8.483,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatku w wysokoŚci 250,00 zł

miesięcznie na pracownika socjalnego. Pismo Wojewody Wielkopolskiego zwiększające Plan

dotacji celowej o kwotę 11o.24g,oo zl z przeznaczeniem na dofinansowanie Świadczeń PomocY

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów, tutaj jeszcze uzupetnienie wkładu własnego do

tej dotacji o kwotę 2.562,00 zł, środki te pochodzą z pozostałoŚci planu wydatków, mieliŚmY takie

zadanie zakup urządzeń sieci wodociągowejtu już wszystkie opłaty zostały dokonane, Pozostała

kwota trzech tysięcy parę zł stamtąd zabrano itu dodano, jako ten wkład własnY. Pismo

Wojewody Wielkopolskiego, tutaj w tym punkcie piątym mieliŚcie Państwo w projekcie nie bYło

pisma wojewody, bo wpisałam tutaj kwotę zwrotu części podatku akcyzowego na Podstawie

wniosku, jaki gmina zlożyła do wojewody. Pismo wpłynęło w ciągu tego tygodnia takŻe tu jest

uzupetnione o pismo i dotyczy zwiększenia o kwotę 777,749,71, zł z przeznaczeniem na zwrot

części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, nastęPnie zwiększenie na

podstawie umowy pomiędzy Województwem Wielkopolskim z siedzibą Urzędu

Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskićgo w Poznaniu dofinansowanie W kwocie

7o.ooo,oo zł do dróg dojazdowych do gruntów rolnych i poprzez to zwiększenie planu zadania

inwestycyjnego budowa i modernizacja dróg i ulic gminnych. Ponadto dokonuje się Przeniesień
pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w zakresie zakupu energii elektrycznej Przenosi się

pomiędzy rozdziałami na oświetlenie ulic, placów i dróg. W zakresie zakupu usług PozostałYch

zmiana dotyczy wydatków z gospodarki komunalnej i ochrony środowiska i na podstawie wniosku

żołnierza rezerwy dotyczącego ustalenia i wypłaty rekompensaty za utracone wYnagrodzenie w

związku z odbyciem ćwiczeń wojskowych zwiększa się plan wydatków o kwotę 1.130,00 zł.

Wydatki zostaną zrefundowane przez Wojewódzki Sztab Wojskowy w Poznaniu , przez co zwiększa

się ten plan dochodów o te 1.13o,o0 zł. Gmina musiała dokonaĆ zapłaty utraconego

wynagrodzenia na rzecz żołnierza odbywającego ćwiczenia wojskowe. (Wtracenie woita) > WÓjt:

Różnicy, utracone wynagrodzenie było dużo wyższ e, częśc pokrywa Skarb Państwa od razu a częŚĆ

musi wypłacić gmina.
> Skarbnik: Na podstawie pisma Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bralinie dokonuje się korektY

planu finansowego wydatków poprzez wydzielenie zadan zleconych związanYch z zakuPem

darmowych podręczników wydatków na pokrycie kosztów obsługizadania tj. kwota 223,35zł oraz

doko,nuje się korekty poprzez przeniesienia pomiędzy paragrafami dotyczY zakuPu ksiąŻek do

biblioteki szkolnej, pomocy dydaktycznych oraz wypłaty wynagrodzeń pracowników ŚwietlicY

szkolnej.
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Na podstawie pisma Dyrektora Gimnazjum w Bralinie dokonuje się takze korekty wydatków

poprzez wydzielenie z zadan zleconych związanych z zakupem darmowych podręczników

wydatków na pokrycie obsługi tego zadania ito jest kwota I73,5Izl oraz dokonuje się korekty

pomiędzy paragrafami dotyczącej wypłaty wynagrodzenia związanego ze wsparciem

informatycznym placówki oraz zakupu materiatów i wyposażenia niezbędnych do funkcjonowania

placówki.
Na podstawie pisma dyrektora przedszkola "kwiaty polskie" w Bralinie zwiększa się plan

dochodów o kwotę 1.51_5,00 zł są to środki otrzymane z Powiatowego Urzędu Pracy za

odbycie stażu przez bezrobotnego, środki te przeznacza się na zwiększenie wynagrodzeń

osobowych. ponadto dokonuje się korekty poprzez zmianę w planie paragrafów dotyczy to

wypłaty wynagrodzeń pracowników.
Na podstawie pisma dyrektora Zespołu Szkół w Nowej Wsi KsiąŻęcej dokonuje się korektY Planu

finansowego dochodów i wydatków poprzez zwiększenie o kwotę 1.600,0O zł są to odPłatnoŚci za

zajęcia dodatkowe powyżej podstawy programowej środki te zostaną, przeznaczone na zakup

materiałów i wyposażenia szkoły.
ponadto dokonuje się wydzielenie zadań zleconych na koszty obsługi tego zadania kwotę 46,08

zł, i zmiana w planie paragrafów, zmiana dotyczy realizacji zajęć dodatkowych realizowanych w

szkole i zakupu wyposażenia do prowadzenia zajęć z dziećmi wymagającymi stosowania

specjalnej organizacji nauki i metod nauczania.

Na podstawie pisma Kierownika Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej dokonuje się korektY

planu finansowego poprzez zmianę w paragrafach, dotyczy to szkoleń i pokrywania kosztów

wyjazdów na te szkolenia. To wszystko, dziękuję.

> przewodniczący rady: Dziękuję pani skarbnik, czy ktoś z obecnych ma jakieŚ zaPYtania bądŹ

uwagi do uzasadnienia? Nie widzę, w związku z powyższym odczytam projekt uchwały,

Czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Nie widzę, w związku z tym

zamykam dyskusję nad projekt em,Zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XYll6312015.

proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem

uchwaty?

Przewodniczacv przelicza ąłosv. Iza) _ 13, kto jest, przeciw _ nie widzę, kto się wstrzymał - nie

widzę. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXYl/63/żo75.

tJchwała stanowi zgłgcznik do ninieiszeqo protokołu,

Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad,

pkt 9) podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków

transportowych.
> przewodniczący rady: Jest to punkt 9, podjęcie uchwały w sprawie wysokoŚci rocznYch stawek

podatku od środków transportowych. Bardzo proszę o przedstawienie uzasadnienia do Projektu

uchwały.
> Skarbnik: Rada gminy określa wysokość stawek podatku od Środków transPortowYch PrzY

uwzględnieniu między innymi rodzaju środka transportowego, dopuszczalnej masY całkowitej

pojazdów lub zespołów pojazdów, rodzaju zawieszenia, liczby osi czy liczby miejsc siedzącYch w
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przypadku autobusów. Projekt uchwały nie przekracza górnych stawek. W stosunku do roku 2015
w projekcie uchwały podwyższono stawki o wskaźnik inflacji to jest L,7%.Tyle.
> Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo, czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Nie widzę, w takim razie odczytam projekt uchwały.
przewodniczacv radv odczvtał zebranvm treść proiektu uchwałv.

Czy ktoś ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Nie widzę, w związku z tym
zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr XY|/64/20L5.

Proszę o gtosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
uchwały?

Przewodniczacv przelicza qłosv. kd - 13, kto jest, przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie
widzę. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwatę nr XY|/63/żOL5.

Uchwała stanowi ralm§nik do ninieiszeąo protokołu.

> Przewodniczący rady:Zarządzam 5 minut przerwy.

Po PRZERWIE.

Pkt 10) podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr L'J'll282l2014 Rady Gminy Bralin z dnia
2O października 2014 r. w sprawie zasad oddawania w dzierżawę lub najem gminnych
nieruchomości oraz ich obciążania ograniczonymi prawami rzeczowymi.

> Przewodniczący rady: Punkt 10 podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr Llll/2\ż/20t4
Rady Gminy Bralin z dnia 20 października 20L4 r. w sprawie zasad oddawania w dzierżawę |ub

najem gminnych nieruchomości oraz ich obciążania ograniczonymi prawami rzeczowymi.
Bardzo proszę o uzasadnienie do projektu uchwały. )

> Wójt: Szanowni Państwo, zmiana tej uchwały jest podyktowana faktem, iż Państwo znacie

sytuację związaną ze służebnością przesyłu na naszych drogach gminnych wewnętrznych, na

których teraz w znacznej części teraz umieszczanv jest światłowód w związku z tym, że dróg
gminnych wewnętrznych nie obejmuje procedura wydawania decyzji administracyjnych
służebność przesyłu i zajęcia pasa drogowego, stąd tez wniosek o zmianę tej uchwaty, aby w
sposób nieskomplikowany wójt gminy mógł takie decyzje wydawać na podstawie uchwały rady
gminy.
> Przewodniczący rady: Dziękuję za uzasadnienie, czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądŹ

uwagi do uzasadnienia? O qłos poprosił radnv Paweł Narekiewicz, Proszę, radny Paweł

Narękiewicz.
> Radny Paweł Narękiewicz: Panie przewodniczący, Wysoka Rado, mam takie pytanie czy chodzi
tu tylko o pasy drogowe, czy również o inne działki, które kiedyś można by nie wiem, gminne
sprzedać, czy coś, jeśli ktoś ...
> Wójt: Nie no sprzedać.
> Paweł Narękiewicz:, Jeśli ktoś wkopie kabel powiedzmy w daną działkę, gmina będzie chciała
sprzedać to będzie przeszkadzało może w jakiejś inwestycji kiedyś, nie wiadomo i tutaj jest już w
projekcie uchwały napisane, upoważnia się Wójta Gminy Bralin do dokonania samodzielnie bez

uzyskiwania zgody rady gminy. Nie pamiętam poprzedniej uchwały czy wtedy musiała rada
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podjąć, wyrazić swoją opinię, aby uzyskanie tej zgody miało miejsce a teraz to Przejdzie na

samodzielną decyzję Pana wójta.
> Wójt: Już odpowiadam, Szanowni państwo, nie mówimy tu w Żadnej mierze o Procedurze

zbywania nieruchomości, bo to jest ustawowe uprawnienie i wyraŻenie zgody radY gminY w ogóle

na zbywanie, nabywanie nieruchomości, to tutaj rozwiewam wątpliwoŚci. Chodzi o modYfikację

jakby doprecyzowanie ustępu czwartego, paragraf jeden uchwały z żo października 2014 roku,

który w tej uchwale z żoL4 roku brzmi: Upoważnia się WÓjta Gminy Bra|in do dokonYwania

samodzielnie, bez uzyskiwania zgody Rady Gminy Bralin, czynności prawnych polegających na

obciążaniu nieruchomości stanowiących własność Gminy Bralin oraz ich wYdzierŻawiania lub

najmu na okres dłuższy niżtrzy lata lub na czas nieoznaczony. A w zapisie uchwałY doktadnie tak,

brzmi to następująco: Upoważnia się Wójta Gminy Bralin do dokonywania samodzielnie, bez

uzyskiwania zgody Rady Gminy Bralin, czynności prawnych polegających na obciąŻaniu - czYli

jesteśmy do tego miejsca również polegających na obciążaniu - i tu jest dalej w starej uchwale -

nieruchomości stanowiących własność Gminy Bralin - a tutaj dalej jest ograniczonymi Prawami

rzeczowymi nieruchomości, - czyli wtaśnie o służebność przesvłu (wtrqcenie zastęPc

Zastępca wójta: O rozwianie pewnych kwestii...

> Wójt: Doprecyzowanie żebym miat podstawę prawną, bo nie chcemy się tutaj, wiadomo, Że

firmy, które umieszczająw naszych działkach jakieś instalacje liniowe, chcą unikaĆ równieŻ oPtat

dotyczących słuzebności przesyłu czy wbudowania w grunt tak, pewnych urządzeń a tak jak

powiedziałem, jeśli chodzi o drogi publiczne, gminne tutaj jest sytuacja prosta inne PrzePisY to

regulują, wydawane decyzją i to jest też moje uprawnienie a jeŚli chodzi o drogi wewnętrzne,

gminne wewnętrzne, które nie są drogami publicznymi a teraz takie sieci zostaty wbudowane, za

każdym razem, za każdą działką, musiałbym przychodzić do Państwa i informowaĆ i ProsiĆ o

zgodę, co po prostu organizacyjnie byłoby paralizujące do wydawania skutecznie i szYbko w miarę

sprawnie w ramach rozbudowy tej sieci, dokumentów związanych z obciąŻeniami na rzecz tYch

wykonawców. To tylko tyle.
> Przewodniczący rady: Dziękuję, jeszcze radny Paweł Narękiewicz.

> paweł Narękiewicz: Tu jest w kodeksie cywilnym (ustawa z dnia 23 kwietnia 1964 r, KOdeks

cywilny), prawa rzeczowe ograniczone: Art, 244 § 1. Ograniczonymi prawami rzeczowYmi są:

użytkowanie, służebność, zastaw, spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu oraz hiPoteka,

prawo ograniczone rzeczowe jest, mówi o tej hipotece, więc myŚlę, że rada Powinna mieĆ wPłYw

na to, co będzie udzietane, dzierżawa lub inne rzeczy, także mi się wydaje, Że nadal Powinno się

zostawić punkt taki, jaki był i tę uchwałę. Dziękuję,

> Wójt: Szanowni państwo, kodeks cywilny, zapis kodeksu cywilnego dotyczY sPraW

nieuregulowanych innymi przepisami tak się zawsze okreŚla a tutaj ustawa o samorządzie

gminnym wyraźnie wskazuje o zbywaniu, nabywaniu, obciążenia równiez hiPoteczne to jest

kompetencja i zgoda rady gminy także tutaj jakby cytowanie kodeksu cywilnego, W tYm PrzYPadku

do końca jakby nie spełnia tych wymogów, o których mówitem, poniewaŻ to inne PrzePisY

regulują, kogo co jest kompetencją, jeśli chodzi o nabywanie i zbywanie nieruchomoŚci będącą

własnością gminy, to jest uprawnienie Szanowni Państwo, rady gminy, to musi bYĆ tak, a W tYm

przypadku chodzi o to doprecyzowanie obciążenia tutaj o Świadczenia rzeczowe. (wtrocenie

zastćpcv woita| Dokładnie, tak jest, w paragrafie 2 ustęp 1obciążenie gminnych nieruchomości

ograniczonymi prawami rzeczowymi w postaci użytkowania, służebnoŚci i hipoteki moŻe bYĆ tYlko

w przypadkach, gdy nie utrudni to realizacja zadań publicznych gminy. Szanowni Państwo, to jest
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Państwa decyzja Pani skarbnik mówi przychody do budżetu są potrzebne, jeśli Państwo uważacie,
że to ma byĆ w pełnej procedurze, to po prostu sparaliżujecie tę procedurę, bo tych działek jest
tak naprawdę mnóstwo, mówimy tutaj o naszych drogach gminnych wewnętrznych, których
mamy w sumie ponad 200 km - jeśli się nie mylę. Jeśli macie Państwo jakieś wątpliwości?
> Przewodniczący rady: Dziękuję za wyjaśnienia czy ktoś jeszcze do uzasadnienia chciałby zadać
jakieś pytania? Nie widzę w związku z tym odczytam projekt uchwały.
przewodniczącv radv odczvtał zebranvm treść proiektu uchwałv.

Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? (brak chetnvch do
zabranio ąłosu). Zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą nr
xvll65/2015.
Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
uchwały?

Przewodniczącv przelicza qłosv, (za) - 7, kto jest, przeciw - 5, kto się wstrzymał - jedna osoba
wstrzymująca. Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła uchwałę nr XYl/65/2OL5.
Uchwała stanowi Rńqłznik do ninieiszeąo protokołu.

Pkt 11) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr l|||7 |2014 w sprawie ustalenia składów
osobowych stałych komisji Rady Gminy Bralin.

> Przewodniczący rady: Kolejnym punktem dzisiejszego porządku obrad jest punkt 11 podjęcie
uchwały zmieniającej uchwałę Nr llll7/2014 w sprawie ustalenia składów osobowych stałych
komisji Rady Gminy Bralin. Proszę o uzasadnienie wnioskodawcy.
> Przewodniczący Komisj! Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu Jacek Kuropka: Po rezygnacji z

funkcji przewodniczącej Rady Gminy Bralin Pani Kazimiery Kupczak zaproponowatem Pani radnej
pracę w Komisji Oświaty, której przez lata była przewodniczącą, taką zgodę otrzymałem, stąd
moje późniejsze pismo do przewodniczącego, RadyGgminy z prośbą o wywołanie obecnej
uchwały. Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Dziękuję, czy ktoś z obecnych ma jeszcze jakieś zapytania bądź uwagi do
uzasadnienia? Nie widzę, w takim razie odczytam treść uchwały.
przewodniczącv radv odczvtał zebranvm treść proiektu uchwałv.

Czy ktoś ma jakieś pytania do komisji? Nie widzę, Dziękuję. Zamykam dyskusję nad projektem,
zarządzam głosowanie nad uchwałą.

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały?
Przewodniczacv przelicza ąłosv, (za) - 13, kto jest, przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - jedna
osoba wstrzymująca. W związku z tym, że prosiłem już kiedyś o to, aby nie utrudniać pracy
przewodniczącemu, proszę odnotować, że tak zostało przegłosowane.
> Kazimiera Kupczak: Nie podnosiłam ręki, jak była mowa o tym, kto jest za.

> Przewodniczący rady: Dobrze, na przyszłośc proszę o wyraźne podniesienie ręki do góry.

> Kazimiera Kupczak: Nie podnosiłam w ogóle.

> Przewodniczący rady: Dobrze zostawmy tę dyskusje, to nie miejsce i czas na to. Stwierdzam, że
Wysoka Rada podjęła uchwałę nrXYl/66/2Ot5,
Uchwała stanowi załąc§_nk do ninieiszeqo protokołu.

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad.
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pkt 12) podjęcie uchwaĘ w sprawie ustatenia diet radnych oraz zwrotu kosztów PodróŻY

służbowych.
> przewodniczący rady: punkt 12 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet radnYch oraz zwrotu

kosztów podróży służbowych. Bardzo proszę o przedstawienie uzasadnienie do projektu uchwałY,

> Wójt: Szanowni państwo, dotychczas obowiązująca uchwała była skonstruowana W ten sPosób,

że odnosiła się procentowo do - dieta radnych i przewodniczącego wynosiła ProPorcjonalnie

procentowo do najniższego wynagrodzenia obowiązującego w gospodarce, JednoczeŚnie nie

obejmowała faktu nieobecności na sesjach, na debatach, na komisjach radnYch, Powodowało to

sytuacje czy powoduje to sytuacje, w które obserwuję już od dłuższego czasu/ brak

zainteresowania czy tak naprawdę brak aktywnoŚci radnych, zwłaszcza uczestniczenia w

komisjach czy również w sesjach. Szanowni Państwo, również chciałem PodnieŚĆ fakt, tak jak w

uzasadnieniu, że Pan przewodniczący rady po objęciu swojej funkcji wyznaczył swoje dyżurowanie

w tym urzędzie na dwie godziny w tygodniu w środy i zwracałem równieŻ Podczas rozmowY

uwagę na to, że organizuje w tym czasie - nie pełni faktycznie dyŻuru - organizuje w tYm czasie

sesje, tak jak to jest dzisiaj lub tutaj odbyła się komisja statutowa równieŻ podczas trwania tego

dyżuru, co praktycznie uniemożliwia mieszkańcom korzystania z tYch dYŻurów, kontakt z

przewodniczącym rady, jak to Państwo wiecie, ja to wyliczyłem, że na dzisiaj godzinowa stawka

Pana przewodniczącego wynosi około 165,00 zł na godzinę, no powiem szczerze, że w
perspektywie dalszych, unikania pełnienia dyżurów, może to byĆ troszeczkęrzecz biorąc stawka

zbyt wygórowana, chyba nie ma takiej nigdzie.

Szanowni państwo, proponowana uchwała oczywiście, Pan przewodniczącY nie zwołał ani komisji,

ani debaty żeby omówić ten temat, żeby ten temat poruszyĆ zresztą jak i innych uchwał dzisiaj

przedstawianych na sesji, co też jest zastanawiające, później jakieŚ dziwne pYtania w zasadzie nie

trafiające temat się pojawiają, dyskutujemy, przedstawiamy, macie Państwo, co do rzeczy

podstawowych, nie macie tutaj jakiś pytań, ale tak wskazuję na to, że naleŻałobY się zastanowiĆ,

to jest propozycja oczywiście, należałoby się zastanowiĆ czy utrzymanie dotYchczasowego

systemu diet dla radnych, gdzie nie przewidziano potrąceń za nieobecnoŚci a takie Potrącenia są

w praktycznie większości gminy, nie powinno być zmienione tak jak i wysokoŚĆ tYch diet ja tYlko

przypomnę - a jeszcze upewniłem się - do dzisiaj chyba jesteśmy jedyną gminą, w której żaden

radny nie zgłosił się na szkolenie, o którym była mowa w RlO dotyczące uchwalania budŻetu i nie

mówię tu do radnych z doświadczeniem, którzy pełnią już po raz kolejny swoją funkcję lub z racji

zawodu, wykształcenia niekoniecznie muszą brać udział w takim szkoleniu, ale chodzi mi o osobY,

które są po raz pierwszy i nie mają wiedzy tak naprawdę. W związku z tym, żeby nie przedłużać

szanowni państwo, to jest tylko propozycja, oczywiście jak to będzie to państwo o tym

zdecydujecie, ale tak jak przypominam wydaje się, że powiązanie do niższego wynagrodzenia,

które tak naprawdę nikt nie wie, jakie będzie, bo tak naprawdę od 1 stycznia ma byĆ PodwYŻszone,

czyli tak faktycznie to oznacza dla Państwa podwyżkę jeszcze a nie wiadomo jak będzie Po

stworzeniu nowego rządu, bo mówi się, że ta podstawa ma być jeszcze wyższa spowoduje, że

temat trzeba wywotać i Państwo musicie się zdecydować - czy ja mogę prosić żeby publiczność

mi nie przeszkadzała, panie przewodniczący, ja się rozpraszam, jeŚli ktoŚ mi tak tutaj Przeszkadza

sapiąc.
W związku z powyższym Szanowni państwo wywołuję temat, poniewaŻ musicie Państwo się nad

tym zastanowić czy tak praca rady, która moim zdaniem jest na tę chwilę niewYstarczająca,
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I niezadowalająca tak naprawdę, może być tak, w ten sposób, tutaj honorowana dietami to
Państwa po prostu decyzja szkoda, że tutaj nie doszło do tej decyzji w gronie rady no, bo teraz nie

wiem tak naprawdę czy Państwo będziecie głosować, czy wprowadzać poprawki, ja dziękuję Panu

przewodniczącemu - jak jestem przy głosie - że czyta wszystkie uchwały, bo ostatnio na sesji nie

odczytał wszystkich no, ale to już jest inna para kaloszy, tylko tyle, Państwo decydujecie, co dalej.

> Przewodniczący rady: Dziękuję za uzasadnienie. Ja na początek, ponieważ duża częŚĆ tego

uzasadnienia odnosiła się do mojej skromnej osoby, powiem tak Panu po raz kolejny Panie wójcie
pomyliły się kompetencje, którymi Pan się zajmuje nie od tego jest wójt żeby oceniaĆ pracę rady,

to jest podstawowa rzecz, to rada ocenia pracę wójta. Pan nas może oceniaĆ, jako wyborca przy

urnie...
> Wójt: Zawsze.
> Przewodniczący rady: Tak, i powtórzę to, co powiedziałem ostatnio odnosząc się do Pana

wyliczeń, uzasadnień są to uzasadnienia infantylne jest to tania demagogia, Pan nie powinien

wyliczać ile ja zarabiam za to, że jestem tu dwie godziny, bo ja nie zarabiam, tylko ile tracę na tym,

zeby te dwie godziny móc tu spędzić z mojej pensji, którą zarabiam po to żeby utrzymaĆ rodzinę,

więc tu jest pewna rozbieżność oceny sytuacji.
> Wójt: Śmiem twierdzić, że nie zarabia Pan 165,00 zł na godzinę.
> Przewodniczący rady: Nie udzieliłem Panu głosu jest Pan na sesji rady gminy.

> Wójt: Oczywiście Panie przewodniczący, jestem tu gościem, dziękuję za takie potraktowanie.
> Przewodniczący rady: Zawsze udzielę Panu głosu...

> Wójt: Dziękuję za takie potraktowanie.
> Przewodniczący rady:, Ale proszę nie przerywać.
> Wójt: Dziękuję bardzo.
> Przewodniczący rady: Czy ktoś chciałby jeszcze w kwestii uzasadnienia zabrac głos? O qłos

poprosił radnv Paweł Narekiewicz. Radny Pawet Narękiewicz proszę,

> Radny Paweł Narękiewicz: Ja mam, uzasadnibnie nie zostało odczytane w takim, Pan je Po
prostu opowiedział a w tym uzasadnieniu jest taki punkt, że mając na uwadze sugestie organu

nadzorczego odnośnie przeprowadzenia wnikliwej analizy wysokości wypłacanych radnym diet

zaproponowana w uchwale zmiana jest zasadna. Organu nadzorczego, czyli?
> Wójt: Regionalnej lzby Obrachunkowej.
> paweł Narękiewicz: Pismo skierowane Regionalnej lzby Obrachunkowej było do, nie sądzę to
powinno być według mnie ...

> Wójt: Gdyby pan radny ważnie pełnił swoją funkcję ...

> Paweł Narękiewicz: Chwileczkę teraz ja mówię, bo jeszcze nie skończyłem.
> Wójt: Gdyby pan radny ważnie pełnił swoją funkcję...

> Przewodniczący rady: Panie wójcie przepraszam, ale to naprawdę ...

Z uwaai na fakt. iż trzv osobv wvpowiadałv sie rownocześnie cześć dvskusii iest niezrozumiała.
> Paweł Narękiewicz: Pan jest bezczelny!Jest pan tutaj gościem a zachowuje się Pan bezczelnie.

Nie skończyłem a Pan mi przerywa.
> Przewodniczący rady: Pan Narękiewicz proszę o tonowanie emocji.
> Paweł Narękiewicz: OK.
> Przewodniczący rady: Pana wójta po rcz kolejny proszę, o to, aby nie przerywał nam w trakcie

wypowiedzi, proszę czy jeszcze coś...
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> paweł Narękiewicz: Następnie chciałbym wiedzieĆ, skąd ma Pan informację, ile Pracuje radnY,

radnyto nie jesttylko osoba, która przychodzi na komisje, która przychodzi na sesje, radnYto jest

osoba, która żyje w społeczeństwie, nie wiem jak Pan, jako wójt czy tylko na zaproszenia Pan

przychodzi, aby się pokazać, a|e my, jako radni żyjemy w tym społeczeństwie i odpowiadamy nie

- na radzie, bo to jest, co jakiś czas spotkanie, tylko na dniu bieŻącym ijeszcze mam taką uwagę

swoją, że uważam, że składając taką uchwałę wychodzi Pan _ jak to już Grzegorz powiedział _ poza

swoje kompetencje.
> Wójt: A Grzegorz to, kto?
> Pawel Narękiewicz: Pan przewodniczący.
> Wójt: Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Dla radnego Pawła Narękiewicz,Grzegorz.
> Wójt: Nie na sesji.
> paweł Narękiewicz:Teżjeszcze taka uwaga skoro Pan nam przytoczył, Że ustalenie Pana Pensji

nastąpiło w czasie, kiedy rozliczenie jakieś miał klub sportowy, to muszę powiedzieĆ, Że ustalenie

diet dla radnych nastąpiło w tym czasie, kiedy panu ustalano pensję myślę, że to jest taka

zagrywka pingpongowa, odbić piłeczkę. Dziękuję.

> Przewodniczący rady: Dziękuję. Wóit poprosił o ąłos.

> Wójt: Tak, mogę?
> Przewodniczący rady: Tak, oczywiście, proszę.

> Wójt: Ja powiem tak, na poprzedniej sesji nie wprowadziliŚcie Państwo tego Punktu, więc Pana

zarzutjest tutaj jakby nieuzasadniony, jest jeszcze jedna rzecz, nie wiem, co ma w tym momencie

moje wynagrodzenie i klub sportowy do tej uchwały, także tego nie bardzo rozumiem i jeszcze

jedna rzecz Szanowni Państwo, a to moze wolnych głosach i wnioskach, dziękuję,

> przewodniczący rady: Dziękuję czy ktoś jeszcze w kwestii uzasadnienia? Proszę radnY Marek

Markiewicz.
> Radny Marek Markiewicz: panie przewodniczĘcy, Wysoka Rado, chciałbYm PrzedstawiĆ oPinię

klubu radnych w sprawie tej uchwały. Aby przenieść tę uchwałę na przeanalizowanie jej na

posiedzeniu stałych komisji rady, taka jest moja opinia i klubu radnych, dziękuję,

> przewodniczący rady: Dziękuję, czy ktoś jeszcze chciałby zabraćgłos do uzasadnienia? Nie widzę

w związku z tym odczytam ...

> Radny Leszek Głąb: Można by jeszcze?

> Przewodniczący rady: Proszę jeszcze Pan radny Leszek Głąb, tak? Rozumiem, proszę,

> Leszek Głąb:, Co się tyczy zwrotu tych pieniędzy, natomiast radnym jestem społecznie, gdY nie

tracę, jako pracownik no to robię to społecznie i tylko społecznie, natomiast to nie mówi się o

jakimś wynagrodzeniu czy jakieś diecie, dieta mi pokrywa to, co stracę, ewentualnie jako

pracownik, o ile stracę,
> przewodniczący rady: Dziękuję w 100% zgadzam się, że dieta to jest rekompensata za utracone

wynagrodzenie. Proszę radny Tadeusz lwan.

> Radny Tadeusz lwan: Jeżeli już konkretnie mówimy o uzasadnieniu to ja się z kolegą z klubu nie

zgadzam, ponieważ dojazdy ja też mam już około 50 km teraz z pracy i uważam, że skoro mamy

pracować społecznie należy sesje prowadzić o godzinie 17.00 w spokoju człowiek PrzYjdzie zPracY

i można spokojnie usiąść i debatować, takie jest moje zdanie,

> przewodniczący rady: Dziękuję czy ktoś jeszcze chciałby zabraĆgłos, w związku z tYm nie widzę

chętnych, zamykam, odczytam projekt uchwały, przepraszam,
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przewodniczacv radv odczvtał zebranvm treść proiektu uchwałv.

Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego projektu? Nie widzę.

Zamykam dyskusję nad projektem i zarządzam głosowanie nad uchwałą.
proszę o głosowanie poprzez wyraźne podniesienie ręki. Kto z Pań i Panów radnych jest za

przyjęciem uchwały?
przewodniczacv przelicza ąłosv, (za) - 5, kto jest, przeciw -7,kto się wstrzymał- ]-. Stwierdzam,

że Wysoka Rada nie podjęła uchwały w sprawie ustalenia diet radnych oraz zwrotu kosztów

podróży służbowych.

Nieuchwa lonv proiekt u chwałv sta nowi z§l.L§cznik do ni nieiszeao p rotokołu.

Pkt 13)Wolne głosy i informacje.
> przewodniczący rady: Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszego porządku obrad, punkt

13 wolne głosy i informacje. Bardzo proszę czy ktoś z obecnych na sali chciałby zabraĆ głos?

> Mieszkanka Elżbieta Domaradzka: Ja, dobrze, mogę?

> Przewodniczący rady: Bardzo proszę.

> Mieszkanka Elżbieta Domaradzka: Szanowni Państwo, ja to tu dzisiaj to jestem takim

emisariuszem z tego regionu gdzie mieszkam, ponieważ Państwo rodziny, które mieszkają obok

mnie pracują i bardzo prosili żebym w tej kwestii zabrała głos, więc jak wiecie Państwo z

przekazów medialnych , z gazet z prasy, niemalże tydzień temu bodajże prezydent Duda podPisał

ustawę o zagrożeniu .., (wtrqcenie wóita) > Wójt: Antysmogową. ... antysmogową, tak w związku

z tym doczytałam się też właśnie w prasie, że urzędy gminy, wójt przede wszystkim dostał

kompetencje jakieś dodatkowe, których do tej pory gminy nie miały, zeby jakoŚ, domniemywam,

że to w tej ustawie tak jest, może Pan wójt nas poinformuje bliżej, jakieŚ kary dla tych, którzy nas

tak trują, bo to, co się dzieje wokół tutaj domu gdzie ja mieszkam to jest przeraŻające, to nie jest

tak, że ktoś sobie coś wymyślił, na przykład nowi moi sąsiedzi Państwo Dawidowie mają takie

roczne dzieciątko, to Marcin ucieka z tym dzieckiem, my po prostu nie potrafimy, to jest non stoP,

nie jest tak, że ten pan, bo żeby mnie ktoś, nie będę wymieniać nazwiska, żeby mnie ktoŚ, kaŻdy

na pewno się domyśla, o kim ja mówię, że już rozmowy różne prośby, delegacje tam chodziłY, mY

błagamy, bo to nie są ludzie biedni, bo co innego jak ktoś nie ma, czym paliĆ i włoŻy tam bYle,

czego do tego pieca, ja nie mam do tych ludzi żalu, ale ludzie, którzy jeżdżątakimi bmw - icami

wypasionymi i oni nie mają na unowocześnienie swoich firm, no tego ja nie rozumiem i nie

zrozumiem nigdy. po prostu coś trzeba z tym zrobić, bo dam jeden przyktad, ta Pani mnie

upoważniła do tego, że mam wymienić jej nazwisko, jej mąż chyba niedawno był u Pana wójta,
pani Cicha, ona po prostu chodzi i płacze, ona ma non stop chore dzieci i teŻ chodzi do tego Pana

i błaga. Marcin też był tam niedawno to w ogóle mu drzwi nie otworzono, coŚ musicie Państwo z

tym zrobić i mniemam, że mniemam, że tu zwycięży mądrość, nie filozofie żadne, bo ja do tej PorY

to tylko czytałam na temat tego, co się dzieje w Radzie Gminy, byłam bardzo daleka od tego odkąd
ja odeszłam z pracy iw ogóle to wszystko. Czytałam, ale to, co ja dzisiaj słyszę to jest PrzeraŻające
ja jestem mieszkanką Bralina od 60 lat i kocham wszystkich ludzi, ja idę to nie czekam, Że mi się

kłania taki Laryś bezdomny, ja idę wszystkim się kłaniam do samej ziemi, kaŻdy o tym wie, ale

żebyście Wy państwo nie mieli szacunku dla wójta to jest przerażające dla mnie, to ŚwiadczY tYlko

o kulturze. Radni, to Wy jesteście wybrani przez nas mieszkańców Bralina i szacunek dla wójta się

należy, Wy Go nie musicie kochać w ogóle nie, ale szanujcie wójta, bo to jest wizytówka wszędzie,
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Bralina, dokąd jest wójtem, bo potem możecie go opluwać jak chcecie, ja, jestem dzisiaj

zbulwersowana.
Ja w stosunku do pana Lemanika to mam wyjątkowy szacunek, nie wiem ja Go Po Prostu lubię,

nie wiem, dlaczego nie mieliśmy nie mieliśmy nigdy kontaktu ze sobą, zadnych ze sobą, ale znam

rodziców doskonale, jakoś sięgam do tej przeszłości, ale to, co ten drugi pan reprezentuje sobą to

jest dla mnie poniż"j p.r.. Pan jest młodym człowiekiem i przez samo to, że Pan jest młodym

cztowiekiem to powinien Pan, sposób wyrażania Pana mnie przeraża, może Pan to samo

powiedzieć, ale w kulturalny sposób, a nie w taki lekceważący, proszę pana to się nie godzi, ja

uważałam, że i w ogóle uważałam i uważam, że wszyscy radnito powinni być wizytówką Bralina,

ale niestety to, co dzisiaj usłyszałam ,to ja jestem przerażona. Słyszę to w rozmowach, w sklepie,

o tym się mówiło, o tym się duzo mówiło, że jeśli pójdziecie Państwo taką drogą, jeszcze jest dużo

czasu do końca, jeśli pójdziecie dalej taką drogą naprawdę może to po dwóch latach, po pięciu tę

Domaradzką sobie przypomnicie, co ja dzisiaj tutaj mówię, że nie będziecie wYbrani Po raz drugi

to wszyscy to mówią, wszyscy z kimkolwiek rozmawiam dajecie, po prostu pokazujecie, kim

jesteście naprawdę. Wszystko, co mam do powiedzenia, bo ja jestem osobą bardzo otwartą i Po

prostu mówię to, co czuję i wracam do domu przerażona, naprawdę nie widzę tutaj żadnejtakiej

współpracy, takiej żeby coś dla dobra gminy, z jakąś radością, z jakimŚ entuzjazmem. TYlko tak,

to, co wójt proponuje wszystko jest źle, co państwo proponujecie, coś dobrego to my pójdziemy

wszyscy za Wami, my pójdziemy za Wami, jeś|i Wy będziecie proponowaĆ coŚ dobrego, nikt nie

jest ustosunkowany jakośtak, ale mnie przeraża sam sposób jak Pan się zachowuje Proszę Pana,

ja nie wiem płakać mi się normalnie chce i to jest podobno, co sesja to samo, ba ja to słYszę, dzisiaj

io przyszłam właściwie w sprawie tego gazu, bo już jestem przerażona to, co się tam u nas dzieje

w tym domu z tym palenie itd., chciałam się coś dowiedzieĆ na temat tego gazu, ale juŻ mi się

gazu odechciało i wszystkiego tutaj, ja gdziekolwiek. Jeszcze dodam tyle, niedawno bYłam

zamówić sobie taki obrazw Kępnie i właśnie rozmawiałam z tym Panem właŚcicielem sklePu, którY

te obrazy tam i Jezu, oprawia te obrazy i mówię,'pyta się nazwisko, imię, skąd Panijest, ja mówię

z Bralina a on zaraz mówi do mnie, ale macie wspaniałego wójta, ja mówię tak, ja mówię zna Go

pan, a on mówi tak, studiowałem z Nim, on mówi to był świetny organizator, juŻ na studiach, Ja

słyszę tyle dobrego w Kępnie, jeszcze Zenek Michalski żył pamiętam, właŚnie w tej cukierni, to

powiedział do mnie i do lrka chrapka, bośmy byli w kępnie wtedy, pamiętam mówi do mnie tak,

wiesz wybraliście, do lrka, wybraliście Wojtysiaka Romka na wójta, a lrek mówi, tak, znam Go,

wspaniały człowiek, szanujcie Go, lrek szanujcie Go, bo to wspaniały człowiek. co wy

wyprawiacie, co Wy chcecie przez to pokazać, ja bym chciała to usłyszeĆ, co WY chcecie tą głuPią

dyskusją pokazać, nie wiem no!

> przewodniczący rady: Dziękuję bardzo, tak jak mówiłem ostatnio, że kaŻdY z obecnYch na sesji,

jak najbardziej ma prawo do wyrażania swoich opinii, za Pani opinię równieŻ dziękujemY, kaŻda

opinia jest cenna i warta przemyślenia, rozumiem Pan Narękiewicz chciałbY jeszcze.

> paweł Narękiewicz: oj, tak, jeśli uraziłem Panią czymŚ to, bo nie wiem do Pani się w ogóle nie

zwracałem, to przepraszam, ale każdy ma swoje zdanie, więc jeśli Pani ma takie zdanie o Panu

wójcie, to nie ma sprawy, ja nie poczuwam się żebym Go jakoś obrażał czy coŚ w ten sPosób, nie

sądzę nie wiem, co pani wywnioskowała z mojej wypowiedzi, jednak na moje słowa, Że Pan wójt

jest bezczelny, po prostu mi przerwał, nie dokończyłem zdania to było tylko w tej kwestii, więc nie

wiem skąd pani te wnioski wyciągnęła jest, są ok. przepraszam, jeśli panią uraziłem to

przepraszam.
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> Elżbieta Domaradzka: Ale ja nie chcę przedlużaćtego taki monolog, dialog nie wiadomo, co itd.,

ja po prostu tylko powiem, że pana nazwisko się ciągle, ciągle ja o nikim nie słYszę, bo są radni z

dwóch tych klubów różnych, ja nigdzie nie słyszatam, tylko Narękiewicz jakiŚ ja mówię Jezu, ludzie

kto to jest, ja Go nie znam,ja Pana dzisiaj po raz pierwszy widzę. Po raz pierwszy Pana widzę a

znam z kolei pana rodziców i babcię i wszystkich, mówię fajni, wspaniali, ludzie. Nie, no

przepraszam, że takie jakieś prywatne tutaj, ale naprawdę niech Pan zmieni swój sPosób bYcia,

naprawdę, jeśli pan chce reprezentować naszą gminę, bo Pan reprezentuje częŚĆ naszej gminY

taka jest prawda i trzeba nieraz powstrzymać emocje, powstrzymaĆ jakieŚ urazY jak Pan jest tu

na sesji a poza sesją niech Pan robi i mówi, co chce. Tak ja myś|ę,

> Przewodniczący rady: Proszę sołtys Pan Dębski.

> Sołtys wsi Czermin Stanisław Dębski: Ja chciałem powiedzieĆ, że popieram tę Panią, bo Po

prostu gmina już jest tak krytykowana (...) ludzie juz o was gadają, że wy robicie sami nie wiecie

co. Dziękuję.
> przewodniczący rady: Dziękuję za uwagi, co do pracy rady, czy ktoŚ jeszcze chciałbY zabraĆ głos,

proszę Pan Piotr Hołoś, był pierwszy.

> Mieszkaniec Piotr Hołoś: Wójt poza kolejnością, proszę.

> Wójt: Nie. Proszę, proszę, proszę.

> piotr Hołoś: panie przewodniczący, Wysoka Rado, koniec paŹdziernika to jest okres, którY jak

czytam w mediach dokonuje się podsumowania, rozliczenia zadań wykonywanYch we wszYstkich

gminach naszych ościennych w ramach tzw. funduszu sołeckiego. Państwo na sesji burzliwej

postanowiliście inaczej, u nas fundusz sołecki nie został uchwalony, byłem Świadkiem tej debatY

i argument główny, który wówczas przeważył o tym, że fundusz sołecki nie będzie w naszej gminie

uchwalony to był argument potrzeby konsolidacji środków po to żeby móc zrealizowaĆ zadanie, o

którym mówił sołtys z Nosal pan Stanisław Niechciał. Chciałem się zapytaĆ w takim razie,

ponieważ mija rok, co w zakresie tego zadania rzeczonego, tej inwestYcji Przez ten rok z tYch

środków skumulowanych zostało zrobione?
> przewodniczący rady: proszę panie wójcie, bo Pan teżzglaszał akces zabrania głosu czY chciałbY

Pan też coś...
> Wóit: Ja powiem w ten sposób ...

> Skarbnik: Ja tylko coś mogę dodać czy to chodziło o ten fundusz, który co sesja bYła teraz w

marcu?
> piotr Hołoś: sesja dotyczyła w ogóle ideitworzenia funduszu.

> Skarbnik: Ale to chodziło o tę sesję, która była w marcu?

> Piotr Hołoś: Tak.

>Skarbnik: To dotyczy funduszu sołeckiego na przyszły rok.

> piotr Hołoś: Wtedy uzasadnienie było takie, że u nas go nie tworzy, poniewaŻ te Środki PowinnY

być kumulowane.
> Wójt: W przyszłym roku.
> Skarbnik: W przyszłym roku.
> piotr Hołoś: W przyszłym roku? Ja zrozumiałem z wypowiedzi Pana Niech ciała, Że dzięki temu,

że nie będzie funduszu sołeckiego, w tym roku rozpocznie się budowa DL,

> Wójt: W przyszłym.
> Piotr HołoŚ: W przyszłym? Dziękuję.
> Przewodniczący rady: Bardzo proszę panie wójcie,
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> Wójt: Ja w innej kwestii, panie przewodniczący skierowałem do Pana dwa pisma do Rady GminY

czy Pan będzie je prezentował, czy nie?
> Przewodniczący rady: Pan pyta, w jakim...

> Wójt: W myśl art.1o1 tak, wezwanie do usunięcia czy Pan przedstawi radzie te pisma czy Pan

ich nie będzie przedstawiał? Ma Pan takie prawo, że nie musi Pan ich przedstawiaĆ.

> przewodniczący rady: Zgodnie z Kodeksem Postępowania Administracyjnego zostanie te Pana

wezwanie przedstawione radzie oczywiście i wtedy będziemy nad tym procedowaĆ i radni zostaną

zapoznani, chyba, że ktoś z radnych chciałby uzyskać dostęp do informacji już dziSiaj, PO seSji

proszę zostać myślę, że nie będzie problemu żeby skorzystać z ksera, skserujemy, na dzień

dzisiejszy, w związku między innymi z tym, że po raz kolejny nie ma obsługi prawnej podczas sesji

i nie było możliwości przygotowania stosownych uchwał, które mogłyby jak gdYbY bYĆ

procedowane na temat Pańskich wezwań stąd też dzisiaj tego do porządku obrad nie wtączyłem,

tak jak powiedziałem zgodnie z KpA otrzyma Pan odpowiedŹ, rada będzie nad tym procedowała.

Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? Proszę radny Tadeusz lwan.

> Tadeusz !wan: Ja mam również zapytanie, dlaczego nie było uchwały o cenie Żyta, 19 GUS,

przedstawit cenę, i miało to być debatowane i nic nie było.

> przewodniczący rady: Proszę pytać osobę, która kieruje pracą urzędu tutaj jak edyby Podatki
nie są w gestii, przedstawianie projektów uchwał nie jest jak gdyby w gestii przewodniczącego

rady. Rada proceduje nad uchwałami, które dostaje do biura rady. Projektu uchwały nie bYło.

> Wójt: Tak, mogę, nie odbierze mi Pan głosu? Tak.

> Przewodniczący rady:, Bardzo proszę. Jeżeli nie będzie Pan ublizał, to nie.

> Wójt: Szanowni państwo, Pan przewodniczący trochę tu nadinterpretowat fakty, Pan cały czas

twierdzi, że rada jest autonomiczna, Państwo kazecie ja przygotuję uchwałę, Państwo nie kaŻecie,

ja nie przygotuję uchwaty. Mam równiez własną inicjatywę, jest jeszcze na to chwila czasu, ale

powiem tak Komisja Rolnictwa, nie mam terminu, kiedy się odbędzie, poniewaŻ ja całY czas

powtarzam państwo, nawet, jeśli próbujecie,'pracujecie w sposób nieskoordynowany i tak

naprawdę chaotyczny. To, że dzisiaj uchwały, które są na sesji nie były przez Was w ogóle

omawiane przed sesją czy w czasie komisji tak naprawdę, to jest rzecz, która nie powinna się

zdarzyć. państwo otrzymujecie materiały na 7 dni przed, ale to jest skutek tego, o czym mówiłem
panu przewodniczącemu. pełnienie dyżuru przez niego, kiedy jest sesja, uniemoŻliwia tak

naprawdę czy dyskutowanie na temat pewnych uchwał, bo to by się musiało dziaĆ na dwa

tygodnie prędzej, tak naprawdę komisja, późniejjest sesja i tak naprawdę nie ma z Państwem

żadnego kontaktu ja cały czas o tym mówię ja dziękuję tutaj Pani Domaradzkiej za miłe stowa na

mój temat ja się kiedyś zastanawiałem, co takiego się stało, ponieważ nie zmienili się mieszkańcY,

nie zmienit się wójt nie zmienili się urzędnicy, tak naprawdę do rady weszło kilka nowych osób i

piorun w rabarbar tak naprawdę ja rozumiem Państwa chęć pełnej autonomii i tutaj dwa słowa

do pana Narękiewicza, który był radnym w poprzedniej kadencji i nikt Mu nie odbierał głosu

powiem szczerze państwo pracujecie w sposób nieskoordynowany tak naprawdę i nieskuteczny

również dlatego ja nie będę występował przed szereg, bo Państwo sobie tego nie Życzycie, Pan

przewodniczący mnie o tym poinformował. Podatkito jest Panie przewodniczący domena radY ja

się już nawet nie będę upominał o komisję budżetu, bo nie wiem czy Państwo w ogóle będziecie

się zajmować budżetem czy będziecie mieć wiedzę żeby się zająĆ budżetem, bo jeszcze raz

powtarzam, nikt się do tej pory nie zgłosił myślę, że już nie ma miejsca na to szkolenie

organizowane przez Regionalną lzbę mówię to nowych radnych, którzy nie mają wiedzy z racji

Strona23 z24



wykształcenia czy sprawowanych urzędów. Szanowni Państwo to jest bardzo istotny element i

dlatego ja cały czas będę apelował proszę o kontakty, jednocześnie proszę o pracę, bo mam do

tego uwagi, Państwo macie oczywiście swój system pracy, ale powiem szczerzeja go do tej pory

nie rozszyfrowałem czy nie rozumiem nie mogę jakoś tutaj się, ja już kiedyś mówiłem na spotkaniu
z państwem, dlaczego Państwo, jeżeli robicie spotkanie klubu radnych nie zaprosicie wójta na klub

radnych, nawet, jeśli to jest wieczorem, ja się nie uchylam, ale bo ja rozumiem, Pan

przewodniczący klubu się uśmiecha pod nosem, no ja, rozumiem, że robicie go wieczorami żeby

się nie spotkać z wójtem, później są takie sytuacje, jeszcze raz apeluję Szanowni Państwo, proszę

ogarnąć pracę rady, ponieważ na tę chwile spotykamy się na sesjach, komisje praktycznie, nie

słyszałem praktycznie oprócz Komisji Oświaty, której Pan przewodniczący skonsultował ze mną

datę i zorganizowaliśmy tę komisję, to jest ważna rzecz, ale tak naprawdę ja mam takie uwagija
to mówiłem na pierwszej sesji Państwo nie zrobicie nic beze mnie, ale ja bez Państwa też nie, ja

proceduję nad przedszkolem, jeśli Państwo będziecie chcieli za chwilę utrudniaĆ mi tę procedurę

będę musiał odwołać się do mieszkańców, ja to też zapowiadałem, ponieważ to nie może tak byĆ,

ja nawet nie znam niektórych głosów tutaj na tej, z radnych, ale trudno. Ja mam jeszcze jedną

uwagę, przepraszam , że ią powiem, sesje rady są wydarzeniami w kazdej gminie ja bym po prostu

prosił Pana przewodniczącego, bo to Pan za to odpowiada żeby Pan równiez uczulił niektórych
radnych na ubiór, bo proszę miwierzyć, wymaga to, również to jest szacunek dla innych. Dziękuję.

> Przewodniczący rady: Czy ktoś jeszcze chciałby w wolnych głosach i wnioskach zabraĆ głos?

Dziękuję nie widzę.

Pkt 14) Zamknięcie posiedzenia.
> Przewodniczący rady: W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam,,.
> Wójt: Kiedy będzie następna sesja?
> Przewodniczący rady: Planowo są zawsze w ostatnie środy miesiąca, jeżeli będzie potrzeba, Pani

skarbnik zasygnalizuje jakieś potrzeby, bądź ktolłolwiek inny zasygnalizuje jakieŚ pilne potrzeby

nie ma problemu żeby zwołać sesje.
> Wójt: Czy|i oficjalnie uznajemy, że ostatnie środy miesiąca organizujemy sesje?
> Przewodniczący rady: Tak, powtarzam to juz od trzech sesji.

> Elżbieta Domaradzka: Czy jeszcze jedno zdanie mogę powiedzieć?
> Przewodniczący rady: Ale to już po sesji, proszę powiedzieć.

protokołowqła:

Ąć*\

Anna piasecka

/Przewodniczący rady/
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